

# General Terms and Conditions of Purchase Allgemeine Einkaufsbedingungen

2024-05-24, Rev00



b2 electronics GmbH

## **General Terms and Conditions of Purchase**

Page 2 - 4

## **Allgemeine Einkaufsbedingungen**

Seite 5-7

## General terms and conditions of purchase of b2 electronics GmbH

### 1. Validity

- 1.1 These terms and conditions of purchase apply to all payable deliveries and services which b2 electronics GmbH ("b2") orders from its suppliers and service providers ("Contractors") in written or verbal form.
- 1.2 Deviating terms and conditions of the Contractor shall only be valid once confirmed in writing by b2. Order placement by b2 without objection to any terms and conditions of the Contractor shall not be deemed as an acknowledgment.

### 2. Orders, order confirmation

- 2.1 Orders by b2 are placed in writing (including e-mail or fax). Verbal orders or any modifications shall remain invalid, unless confirmed in writing by b2.
- 2.2 The Contractor shall confirm incoming orders in writing within seven days. If such confirmation is not received within this timeframe, b2 is entitled to withdraw from the order.

### 3. Delivery, packaging, acceptance

- 3.1 Unless otherwise agreed, all deliveries shall be "DDP" (Incoterms 2020).
- 3.2 Upon request of b2, Contractor shall – if possible – submit a written long-term supplier declaration regarding the preferential origin or the delivered items. b2 shall be notified immediately and unsolicited of the preferential origin of new items, changed origins or the impossibility of making such a declaration.
- 3.3 All deliveries shall be appropriately packed for the means of transport used. The Contractor shall dispose of the packaging material free of charge or participate in an authorized collection and recycling system.
- 3.4 If a trial operation or takeover protocol is agreed, the delivery is not considered complete until it has been confirmed in writing following successful completion of the trial operation or in written confirmation in the protocol. In all other cases, the transfer of risk shall be governed by the applicable INCOTERM.
- 3.5 b2 shall inspect the goods delivered within a reasonable period and report any defects to the Contractor without undue delay as soon as they are found. Apart from this, the legal consequences of Section 377 of the Austrian Commercial Code (Unternehmensgesetzbuch) do not apply.

### 4. Billing, payment terms

- 4.1 All invoices shall meet sales tax requirements (including VAT identification number). Invoice recipient is b2 electronics GmbH, Oberes Ried 1, 6833 Klaus/Austria.
- 4.2 The electronic sending of invoices (as PDF attachment via e-mail) is welcome.
- 4.3 If available, Contractor needs to indicate the 8-digit CN Number, the net weight and country of origin for each invoice item. The invoice is to be issued in the currency of the order.
- 4.4 Unless otherwise agreed, all prices offered shall be deemed to be fixed prices including any additional services, packaging, and transport costs, excluding sales tax.
- 4.5 The standard payment term is 30 days net. For payments within 14 days of the invoice receipt, the Contractor offers 3% discount. Agreed discounts also apply to partial invoices. If the period for discount is not met for an individual partial payment, the entitlement to discount other partial payments remains unaffected.
- 4.6 In the event of payment delays, a maximum default interest rate of 4% p.a. can be demanded.

# General Terms and Conditions of Purchase

## Allgemeine Einkaufsbedingungen

2024-05-24, Rev00



### Delay, warranty, damages

- 5.1 The delivery dates quoted in the quotation or order confirmation by the Contractor are binding. The Contractor shall inform b2 immediately of any delays to the delivery.
- 5.2 In the event of delays, b2 shall be entitled to withdraw from the order after having granted an appropriate grace period. In the case of delays caused by the Contractor, b2 is entitled to deduct 0.2% from the order total, however not more than 5% in total, for each started day of the delay. Claims to further damages remain unaffected.
- 5.3 The Contractor guarantees that the goods delivered (including software) are free from design, production and other defects and, in addition to this, correspond to recognized rules of technology as well as applicable regulations and standards.
- 5.4 The warranty period starts at the time of the acceptance according to Point 3.4 above. It covers three years for immovable goods and two years for movable goods, provided not otherwise agreed.
- 5.5 In the event of a warranty claim, b2 can choose to have the defect amended either through repair or replacement of the defective goods. If replacement or repair is not completed within a reasonable time period, or if such supplementary performance is impracticable or unreasonable for b2, b2 can demand a price reduction or, in the case it is not only an insignificant defect, reverse the transaction (redhibition).
- 5.6 Upon fulfillment of the statutory requirements, the Contractor shall be liable for all damages and disadvantages caused by him, its employees or any third parties contracted by him. In the case of liability for minor negligence, the Contractor shall be liable for damages, excluding personal injury and damages under the product liability law, limited to three times the value of the purchasing order. In all other cases, however the Contractor's liability is not limited. In the case of legal defects (in particular violation of third party property rights), the Contractor will in any case fully indemnify and hold b2 harmless.

## 5. Property rights, confidentiality

- 6.1 If b2 provides the Contractor with plans, drawings, sketches, samples or other templates and means of assistance, these shall remain the sole property of b2 and are to be returned to b2 without being requested following successful delivery or completion of the service. Use for purposes other than the fulfillment of the order is only possible with approval from b2.
- 6.2 The Contractor shall treat information, which he receives from b2 or gets access to in the course of order fulfillment, as confidential and use this exclusively to fulfill the order.
- 6.3 b2 has the exclusive rights to any inventions, which are developed by the Contractor in an b2 order (engineer to order) and it is at b2's discretion, as to whether patent protection is applied for the respective inventions or other protection is utilized. If works subject to copyright are created or developed in an b2 order (including software), b2 shall also gain exclusive exploitation rights.
- 6.4 For other software products not specially created for b2, b2 shall be granted a non-exclusive license, which can be freely transferred to companies associated with the Group. If the software product is only licensed for a specified number of users, b2 is however entitled to install it on any number of computers, as long as it can be ensured that no more than the permitted number of users are using the software.

## 6. Code of Conduct, choice of law and jurisdiction

- 7.1 Contractor confirms to be informed of and will abide by b2's Code of Conduct, accessible at (<https://www.b2hv.com/legal>), concerning improper or illegal business transactions. Contractor further confirms to comply with the rules and regulations established by said documents. Any offence against these principles will be cause for immediate termination of the contractual relationship.
- 7.2 All relationships between b2 and the Contractor are governed exclusively by Austrian law. The United Nations Convention on Contracts for the International Sale of Goods does not apply.
- 7.3 For disputes between the Contractor and b2 resulting from or in connection with matters governed by these terms and conditions of purchase, the courts competent for 6800 Feldkirch/Austria shall have jurisdiction.

## Allgemeine Einkaufsbedingungen b2 electronics GmbH

### 1. Geltungsbereich

- 1.1 Diese Einkaufsbedingungen gelten für sämtliche entgeltliche Lieferungen und Dienstleistungen, welche b2 electronics GmbH („b2“) bei seinen Lieferanten und Dienstleistern (gemeinsam „Auftragnehmer“ oder „AN“) in schriftlicher oder mündlicher Form in Auftrag gibt.
- 1.2 Abweichende Geschäftsbedingungen des AN sind nur bei schriftlicher Bestätigung durch b2 wirksam. Die Aufgabe einer Bestellung durch b2 ohne Widerspruch gegen allfällig im Angebot angeführte Geschäftsbedingungen des AN stellt keine solche Bestätigung dar.

### 2. Bestellungen, Auftragsbestätigung

- 2.1 Die Beauftragung durch b2 erfolgt schriftlich (einschließlich E-Mail oder Fax). Mündliche Aufträge oder Änderungen sind nur bei schriftlicher Bestätigung durch b2 wirksam.
- 2.2 Der AN wird eingehende Bestellungen binnen 7 Tagen schriftlich bestätigen. Bei Ablauf dieser Frist ist b2 zum Rücktritt berechtigt.

### 3. Lieferung, Verpackung, Annahme

- 3.1 Sofern im Einzelnen nicht abweichend vereinbart, gilt DDP (Incoterms 2020).
- 3.2 Der AN hat auf Anforderung von b2 – sofern möglich – eine schriftliche Langzeit-Lieferantenerklärung über den zollrechtlichen Ursprung der Liefergegenstände abzugeben. Der Ursprung neu aufgenommener Liefergegenstände, ein Ursprungswechsel oder die Unmöglichkeit der Abgabe einer solchen Erklärung ist b2 unverzüglich und unaufgefordert anzuzeigen.
- 3.3 Sämtliche Lieferungen sind transportmittelgerecht zu verpacken. Das Verpackungsmaterial ist von AN entweder kostenlos zurückzunehmen oder nachweislich bei einem Sammel- und Verwertungssystem zu entsorgen.
- 3.4 Ist ein Probetrieb oder ein Übernahmeprotokoll vereinbart, gilt die Lieferung erst nach schriftlicher Bestätigung des erfolgreichen Ablaufs des Probetriebs bzw. schriftlicher Bestätigung im Protokoll als übernommen. In allen anderen Fällen richtet sich der Gefahrenübergang nach dem jeweils geltenden Incoterm.
- 3.5 b2 inspiziert die gelieferte Ware binnen angemessener Frist und teilt dem AN allfällige Mängel nach deren Entdeckung unverzüglich mit. Darüber hinaus gelten die Rechtsfolgen des § 377 UGB jedoch nicht.

### 4. Rechnungslegung, Zahlungsbedingungen

- 4.1 Sämtliche Rechnungen haben den umsatzsteuerlichen Anforderungen zu entsprechen (einschließlich Angabe der UID-Nummer). Rechnungsempfänger ist b2 electronics GmbH, Riedstrasse 1, 6833 Klaus/Österreich.
- 4.2 Die elektronische Übermittlung von Rechnungen (als pdf-Anhang per E-Mail) ist ausdrücklich erwünscht.
- 4.3 Der AN hat je Rechnungsposition – sofern verfügbar – die 8-stellige KN-Nummer, das Nettogewicht und das Ursprungsland anzugeben. Die Rechnung ist in der Währung der Bestellung auszustellen.
- 4.4 Sofern im Einzelnen nicht abweichend vereinbart, verstehen sich die angebotenen Preise als Festpreise inklusive Nebenleistungen, Verpackung und Transportkosten, exkl. Umsatzsteuer.
- 4.5 Auf Zahlungen binnen 14 Tagen ab Rechnungseingang gewährt der AN 3% Skonto; darüber hinaus gilt 30 Tage netto. Vereinbarte Skonti gelten auch für Teilrechnungen. Das Überschreiten der Skontofrist bei

einer einzelnen Teilzahlung lässt die Anwendbarkeit des Skonto auf die restlichen Teilzahlungen unberührt.

- 4.6 Bei Zahlungsverzug können keine höheren als die gesetzlichen Verzugszinsen (4% p.a.) verlangt werden.

### 5. Verzug, Gewährleistung, Schadenersatz

- 5.1 Im Angebot oder in der Auftragsbestätigung angegebene Liefertermine des AN sind verbindlich. Der AN wird b2 stets unverzüglich über allfällige Lieferverzögerungen informieren.
- 5.2 Im Verzugsfall ist b2 ohne Weiteres berechtigt, unter Setzung einer angemessenen Nachfrist vom Vertrag zurückzutreten. Im Falle eines vom AN verschuldeten Verzugs hat b2 das Recht, pro angefangenem Verzugstag 0,2% der Auftragssumme, insgesamt jedoch nicht mehr als 5% der Auftragssumme, vom Rechnungsbetrag abzuziehen. Darüberhinausgehende Schadenersatzansprüche bleiben unberührt.
- 5.3 Der AN steht dafür ein, dass die gelieferte Ware (einschließlich Software) frei von Konstruktions-, Produktions- und sonstigen Mängeln ist und darüber hinaus den anerkannten Regeln der Technik sowie den einschlägigen Vorschriften und Normen entspricht.
- 5.4 Die Gewährleistungsfrist beginnt mit dem Zeitpunkt der Übernahme gemäß Punkt 3.4 oben. Sie beträgt für unbewegliche Sachen drei, ansonsten zwei Jahre, sofern im Einzelnen nichts Abweichendes vereinbart ist.
- 5.5 Im Gewährleistungsfall kann b2 nach eigener Wahl entweder Verbesserung oder Austausch der mangelhaften Ware verlangen. Erfolgen Verbesserung oder Austausch nicht in angemessener Zeit oder ist eine solche Nacherfüllung b2 aus guten Gründen nicht zumutbar oder untunlich, kann b2 auch Preisminderung oder, bei nicht unerheblichem Mangel, Rückabwicklung (Wandlung) verlangen.
- 5.6 Der AN haftet bei Vorliegen der gesetzlichen Voraussetzungen für alle Schäden und sonstigen Nachteile, die durch ihn, seine Mitarbeiter und oder ihm zurechenbare Dritte verursacht werden. Im Falle lediglich leichter Fahrlässigkeit ist die Haftung des AN für Schäden, ausgenommen Personenschäden, mit dem Dreifachen des Auftragswerts beschränkt. In allen anderen Fällen ist die Haftung des AN jedoch nicht beschränkt. Bei Rechtsmängeln (insbesondere Verletzung fremder Schutzrechte) wird der AN b2 verschuldensunabhängig schad- und klaglos halten.

### 6. Schutzrechte, Vertraulichkeit

- 6.1 Stellt b2 dem AN Pläne, Skizzen, Muster oder sonstige Vorlagen und Hilfestellungen zur Verfügung, so bleiben diese im ungeteilten Eigentum von b2 und sind nach erfolgter Lieferung oder Abschluss der Dienstleistung unaufgefordert an b2 zu retournieren. Eine Nutzung für Zwecke außerhalb der Auftragserfüllung ist nur mit Zustimmung von b2 möglich.
- 6.2 Der AN wird Informationen, die er von b2 erhält oder zu denen er im Zuge der Auftragserfüllung Zugang bekommt, ausschließlich für die Auftragserfüllung verwenden und darüber hinaus vertraulich behandeln.
- 6.3 Die Rechte an sämtlichen Erfindungen, welche vom AN im Auftrag von b2 entwickelt werden (Auftragsentwicklung) stehen ausschließlich b2 zu und es liegt im Ermessen von b2, ob für die jeweiligen Erfindungen Patenschutz beantragt oder sonstiger Schutz in Anspruch genommen wird. Werden im Auftrag von b2 urheberrechtlich geschützte Werke erstellt oder entwickelt (einschließlich Software), erhält b2 hieran ebenso ausschließliche Verwertungsrechte.
- 6.4 An sonstigen, nicht eigens für b2 hergestellten Softwareprodukten erhält b2 eine nicht ausschließliche Lizenz, welche an konzernmäßig verbundene Unternehmen frei übertragen werden kann. Ist das Softwareprodukt nur für eine festgelegte Anzahl an Nutzern lizenziert, ist b2 dennoch zur Installation auf beliebig vielen Rechner berechtigt, solange auf sonstige Weise sichergestellt ist, dass zur selben Zeit nicht mehr als die zugelassene Anzahl an Nutzern die Software verwendet.

## 7. Code-of-Conduct, Rechtswahl und Gerichtsstand

- 7.1 Der AN kennt den b2 Code of Conduct (abrufbar unter <https://www.b2hv.com/de/legal> ) und bestätigt, die darin festgeschriebenen Grundsätze streng zu befolgen. Der AN bestätigt zudem die Regeln und Vorschriften in den dort genannten Dokumenten einzuhalten. Ein Verstoß gegen diese Grundsätze stellt einen ausreichenden Grund für die fristlose Beendigung der Vertragsbeziehung durch b2 dar.
- 7.2 Für alle Beziehungen zwischen b2 und dem AN kommt ausschließlich österreichisches Recht zur Anwendung. Das UN-Kaufrecht sowie das Internationale Privatrecht sind nicht anwendbar.
- 7.3 Über allfällige Rechtsstreitigkeiten zwischen AN und b2 aus oder in Zusammenhang mit den von diesen Einkaufsbedingungen umfassten Sachverhalten entscheidet ausschließlich das jeweils für 6800 Feldkirch/Österreich sachlich zuständige Gericht.